
Protokół Wspólnego 

Posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Tułowicach 

z dnia 04 października 2019 r.  

 

Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego w Tułowicach i trwało  

od godz.1700 do godz. 1900.  

W posiedzeniu udział wzięło 15 radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Frèdèric Coppin, który przywitał przybyłych  

na posiedzenie, stwierdził ich prawomocność. Następnie przedstawił porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji Wspólnej. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad Komisji. 

 

3. Historia projektu świetlicy: 

a. pomysł na powstanie, 

b. wstępna wartość szacunkowa projektu, 

c. wizualizacja projektu, 

d. kosztorys itp. 

 

4. Sposób informowania o obawach dotyczących projektu: 

a. rozmowa z Panem Adamem Ratusznym, 

b. rozmowa z Radnym Szydłowa Panem Krzysztofem Mrozem, 

c. przeanalizowanie, czy były informacje do Burmistrza, do Przewodniczącego,  

do Wiceprzewodniczącego, do Rady, dot. obaw co do przekroczenia szacunkowej 

wartości inwestycji, o refleksjach czy taka świetlica, w takim kształcie jest potrzebna 

w Szydłowie. 

 

5. Opinia Przewodniczącego o Wiceprzewodniczącego. 

 

6. Opinia Burmistrza. 

 

7. Opinia Radnych 

 

8. Wniosek formalny o zmianę projektu uchwały wieloletniej (tak czy nie) 

 

9. Zakończenie obrad. 

 

Porządek obrad został przegłosowany i jednogłośnie przyjęty (15 głosów „za”). 

 

Ad. 3.  

 

Przewodniczący Rady Frèdèric Coppin poprosił Pana Adama Ratusznego, pracownika Referatu 

Inwestycji i Budownictwa o omówienie projektu budowlanego świetlicy wiejskiej  

w Szydłowie. 

Pan Adam Ratuszny przedstawił historię i ewolucje projektu przebudowy świetlicy. Wskazał, 

że licząc na dofinansowanie, obecna wersja projektu została wykonana w 2014r.  (ówczesna 

wartość 1.300,00 zł. brutto), niestety po wykonaniu, zostały wprowadzone zasady,  

że dofinansowanie inwestycji będzie realizowane jedynie w stosunku do zadań o wartości  

do 1 mln. zł. 



Wyjaśnił, że po uaktualnieniu, cena podskoczyła do 2 mln. zł., co potwierdziły oferty 

przetargowe złożone na wykonanie zadania. 

 

Brak pytań. 

 

Ad. 4.  

 

Przewodniczący Rady zapytał czy Radnym i Burmistrzowi były przekazywane informacje, 

iż kwota tak znacznie wzrosła i dlaczego. 

Pan Adam Ratuszny odpowiedział, że aktualizacja kosztorysu została wykonana w czerwcu  

br., a dopiero we wrześniu, po otwarciu ofert potwierdziło się, że koszt jest taki wysoki. 

Przewodniczący dociekał dlaczego taka informacja nie była przekazana Burmistrzowi i Radzie. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych Krzysztof Mróz wspomniał, że już 

na burzy mózgów w roku poprzednim mówiono o wzroście kosztów. 

 

Radni dyskutowali na temat losów projektu i wzrostu ceny oraz wariantów ewentualnych 

zmian. 

 

Burmistrz Andrzej Wesołowski powiedział, że projekt świetlicy uwzględniał potrzeby 

wszystkich grup społecznych sołectwa i wykonywany był z myślą, iż będzie dofinansowany. 

Stwierdził, że nikt nie neguje potrzeby przebudowy świetlicy i należy ustalic co i jak zrobić, 

aby pomimo braku dofinansowania zewnętrznego świetlica powstała. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij przedstawił, przygotowany przez Burmistrza wykaz 

inwestycji dotyczących budowy i modernizacji świetlic wiejskich w Gminie Tułowice wraz  

z wykazem kosztów i kwotami dofinansowań. 

 

Ad. 5, 6, 7. 

 

Przewodniczący Rady Frèdèric Coppin wyraził opinię, że problemem jest brak dofinansowania 

i wszyscy, którzy chcą budowy świetlicy w Szydłowie mają świadomość wzrostu kosztów. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Luty zaproponował wybór jednego  

z trzech rozwiązań: 

 

1. Budowa świetlicy za 2 mln. złotych, 

2. Przeprojektowanie budynku na mniejszy, 

3. Całkowite odrzucenie planów inwestycji. 

 

Skarbnik Gminy Bożena Gąska wskazała na inne potrzeby, które wymagają wkładu własnego 

przy możliwym dofinansowaniu z zewnątrz. Powiedziała, że budowa w obecnym wariancie jest 

możliwa, lecz wówczas wystąpi niebezpieczeństwo utraty płynności finansowej Gminy. 

Skarbnik przedstawiła wątpliwości, czy gdyby przeprojektować (w ciągu 1 roku) i w efekcie 

zmniejszyć koszty, to będzie gwarancja, że do tego czasu koszty znowu nie wzrosną do 2 mln.  

 

Radni kolejno przedstawiali swoje opinie na temat poszczególnych opcji. 

 

 

 



W wyniku dyskusji sformułowano propozycję: 

 

• 500 tys. zł. w 2019 roku 

• 1 mln. zł. w 2020 roku 

• przeprojektowanie (bez piętra, zmian ogrzewania na podłogowe) 

 

Głosowanie: 

Głosowało 15 radnych: 14 głosów „za” i 1 „wstrzymujący się” 

 

Ad. 8 

 

Przewodniczący Rady poprosił Burmistrza i Skarbnik o zmianę projektu uchwały w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej zgodnie z ustaleniami. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych Krzysztof Mróz podziękował  

za owocna debatę i poprosił Burmistrza o zakomunikowanie mieszkańcom Szydłowa zmian 

planu budowy świetlicy. 

 

Adam Ratuszny poinformował, że przygotuje informację o gotowych planach i projektach 

inwestycji w poszczególnych sołectwach. 

 

Skarbnik Bożena Gąska zaproponowała, aby podczas burzy mózgów określić priorytety  

w następnych 4 latach oraz kolejność realizacji inwestycji i wówczas głosować  

za poszczególnymi pozycjami. 

 

Ad. 9. 

 

W związku z wyczerpaniem tematów, Przewodniczący zamknął posiedzenie. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: 

Iwona Węgrowska 


